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Příjezd 

Letenku do Ria de Janeira jsem kupovala prakticky ihned po skončení zimního semestru. Doporučuji 

ceny chvíli sledovat např. na Skyscanneru, na mezinárodních letech tak člověk ušetří i pár tisícovek. 

Jakmile jsem se dozvěděla město, ve kterém budu, dokoupila jsem i vnitrostátní let. Pokud chcete 

cestovat před stáží, je dobré využít facebookovou skupinu IFMSA, kde pokud napíšete, že budete týden 

v nějakém městě - třeba v Riu, někdo se k vám určitě připojí, a tak se člověk cítí jednak bezpečněji a i 

ubytování vyjde levněji. Co se očkování týče, poradí vám v očkovacím centru podle aktuální situace 

(břišní tyfus je celkem cestovatelský základ, žlutá zimnice je povinná jen do některých oblastí – to jsem 

nevěděla, hepatitida A a já měla navíc ještě meningokokovou vakcínu). 

 

Ubytování 

Doporučuji se spojit co nejdříve s nějakou osobou z organizace a konkrétně se domluvit, kdy vás někdo 

vyzvedne- co jsem vypozorovala, tak příliš nekontrolují oficiální IFMSA systém… Bydlela jsem u úžasné 

hostitelské rodiny, která se o mě starala více než skvěle. Do nemocnice jsem jezdila autobusem, což 

zpočátku není zrovna dvakrát jednoduché – nemají pojmenované zastávky a délka jízdy se měnila podle 

stavu dopravy klidně i o 30 minut. Co by člověk neměl zapomenout je repelent, komárů byla spousta i 

v nemocnici, dá se sehnat i na místě - a to celkem bez problému, ale kvalitní a funkční nejsou všechny. 

 

Stáž 

Byla jsem na oddělení gynekologie a porodnictví. Každý den v týdnu jsem byla na jiném pracovišti. Bylo 

to dost flexibilní, mohla jsem si domluvit prakticky cokoli. Všichni byli přátelští a vstřícní, jediným 

menším problémem byla jazyková bariéra – raději jsem trávila čas tam, kde mi všechno plynule 

vysvětlili, než na místech, kde jsem si polovinu informací musela domyslet…Ale pokud řeknete, že si 

přejete anglicky mluvícího doktora, najde se bez problému. Každopádně hodí se alespoň základy 

portugalštiny nebo španělštiny. Já ani jedno z toho neměla, což ve výsledku nebyl problém a svým 

způsobem to pro mě byl i velký přínos co se komunikačních dovedností a i cestovatelských bariér týče. 

 

Město 

V Recife je spousta míst, které stojí za to navštívit – městská pláž se žraloky, historické centrum, Olinda, 

autobusem se dá za dvě hodiny dopravit třeba na pláž Porto de Gahlinas… Nudit se nikdo určitě 

nebude. 

 

Cestování 

S členy organizace i ostatními studenty jsme měli výlety po městě prakticky každý den odpoledne, dále 

jsme jeli na výlet do Rio Grande do Norte – Pipa a nebo do domu na pláži od jedné studentky do 

Tamandaré. Jednoduše – volný čas byl vyplněn na 100% a v nemocnici se když tak dalo vše bez 

problému domluvit. Po skončení stáže jsem se sama vydala na ostrov Fernando de Noronha (létá se 
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pouze z Recife nebo Natal). Je to finančně náročnější, ale pokud jste nadšenci ve šnorchlování nebo 

potápění, stojí to za to – plavání ve volné přírodě s karetami obrovskými, žraloky, rybami tropických 

barev i velikostí, rejnoky…Jednoznačně zážitek na celý život! 

 

Celkové zhodnocení 

Přiznám se, že zápory mě žádné nenapadají a ani ta (ne)bezpečnost mi nepřišla jako takový problém, 

jen se člověk musel naučit trošku jinak chovat a pohybovat. 

Čekala jsem, že to bude úžasný zážitek, ale ve výsledku jsem se vrátila ještě mnohem nadšenější.  

A co bych chtěla říct závěrem – nebojte se. Jak jsem již zmínila, nemám ani základy španělštiny nebo 

portugalštiny, anglicky na ulici moc lidí nemluví, takže nezbývá, než se dorozumět jinak. A jde to. Je to 

jen o něco větší dobrodružství… 


